
ROMANIA
JUDETUL BIHOR
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SANIOB
Nr. 1779 /30.08.2018

PROC ES VERBAL

Incheiat azi 30.08.2018 in sedinta ordinara a
stabilita prin dispozitia primarurui nr.92/23.0g.201g
administrativ al acestei institutii publice, ora 11.00.

Consiliului local al comunei Saniob,
, sedinta care a avut loc la sediul

La prezenta sedinta au participat urmatorii consilieri: Zatyko Jacint -viceprimar, ZagtkoStefan'Adalbert, Kiss Stefun-Alexoidro, Laszlo Sandor, Buzas loan-Nicolaie, Erdei Danut_Eugen, Torok fanos, Torok Emeric, (Ingur Andrei_Ioan.
A absentat motivat un consilie: I(rss Istvan_Mafiias
Au participat de drept: D-ul Molnar Jouef - primar Ei cl-na Mela Maria-Elena -secretar. A mai participat d-nu Borbery zita, coniabil.

S-a constatat ca sedinta este statutari, participind 9 consilieri Iocali din totalul de l0consilieri in functie. Este prezent qi dl rorok Cornel-Marcel din partea pSD, care urmeazi srfie validat.

ORDINEA DE ZI:

D-l Laszlo Sandor - presedinte de sedinta, la invitatia d-lui primar, a preluat conducerea
Eedin{ei qi aduce la cuno$inld ini}iativa de a suplimenta ordinea 

-de 
zi cu incd un proiect dehotdrAre referitor la achizigionarea de europubele, proiect de hot6r6re care a fost depus inilial inluna marlie a acestui an.

D-na secretar aratd' cd pentru proiectul de hotdrdre depus, a fost formulat r6spuns in termenqi nu a fost introdus pe ordine a d,e zi, d,eoarece nu aveabazd,i.;;i;. i;;;;, oj"i" sd fie insotit side Raportul de specialitate . 
'o----" -^^ r^Ev' lrv 

'-- 5-

Dl Laslo Sandor, aratd conform Regulamentului de funclionare a Consiliului local ,, Dacd,raportul compartimentului de specialitate din cadrul primariei comunei nu este intocmit in termende 30 de zile de la inregistrarea proiectului, aceste sL considerd implicit favoraull,,. Drept pentrucare considerd' cd' este justificat ca acest proiect de hotdrdre s6 fie introdus pe ordine a de zi aqedinlei de azi qi a supus spre dezbaterea Consiliului local ut .o*un"i i"rl"u, ordinea de zi asedintei ordinare, la care i-a datcitire:
1. Aprobarea ordinii de n
2' Aprobarea procesului verbal al qedinfei ordinare din data de 20.06.201g.3' Proiect de hotirire privind validarea mandatului de consilier local a supleantului
de pe lista PSD.
4' Proiect de hotirflre privind rectificarea bugetului comunei Siniob pentru anul2018.
5' Proiect db hotrrire privind aprobarea contului de tncheiere a exercifiului bugetaral comunei Saniob pe trimestrul II, anul201g.
6' Proiect de hotarare privind aprobarea actului constitutiv actuahzat al SC ApACANAL NORD VEST SA.
7' Proiect 

. 
d-e--hotarare privind asigurarea cofinan{rrii proiectului intitulatSPRIJIN PENTRU PREGATIREA API,rCArrrr DE NiXAXIANT $I ADOCUMENTATIILOR DE ATRIBUIRE PENTRU PROIECTUL REGIONAL DEDEZYOLTARE A INFRASTRUCTURII DE APA SI APA IJZATA DIN ZONA



N.RD 
'EST 

A JUDETULUT BIH.R,IN *ERI,ADA 2014-2020.8' Proiect de hotrrare privind prr.r.u urr;il;il; dispozifia proiecturui intitulatSPRIJIN PENTRU PNTCATTNUA APr,rC.trrBi DE TrNANTlnT $I ADOCUMENTATIILOR DE ATRIBUIRE PENTNU PNOTECTUL NNCIONAL DEDEZYOLTARE A INF'RASTRUCTURII DE APA SI APA UZATA DIN ZONAN,RD 
'EST 

A JUDETULUT BTH.R,IN *ERI.ADA 2014-2020.9' Proiect de hotrrire privind desemnarea reprezentantilor consiliului local al
;:T,:[] :;,Xf :"il u!:ffi }ii $; fi $ministratie "i 

-s. 
Jr Gimnaziare,,i,e,,t rs rvan,,

10' Proiect de hotirffre privind aprobare PUZ (PIan urbanistic zonat)qi Regulament

ffillfl;11ffi1'" 
luciarea,,cJnstrui.. p.r,rirr" ug"otu.isricr in ro.uiiiut.u Sffniob,

Suplimentarea ordinii de zi:
11' Proiect de hotrrire privind achizifionarea de europubere.

la vot proiectul de hotdrdre privind
fost adoptatd Hotararea nr.43, cu 9

Dl. Laszlo Sandor, presedintele de sedin{d supune
aprobarea ordinii de zi, cu compretdrile ulterioare. artr"r uvoturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri.

La punctul doi din ordinea de zi, d-na secretar a pus la dispozitia consilierilor locali

ffiffi#;f;]iffiiintd 
ordinare din 20.06.20rs p. ;are, presedinteie de sedinta l-a supus spre

"o"o,3rTl-t:ffirT"fl::T:];:tal 
a rost aprobat cu e voturi pentru, 0 impotrivr ei 0 abfineri,

La punctul trei din ordinea de zi Proiect de hotirf,re privind validarea mandatului deconsilier local a supleantului de pe lista PSD, d-na secretar a pus la dispozilia comisiei devalidare documentele necesare validdrii 
"or.itieruirri*pr"urr,.comisia de validare a examinat legaritatea;i;fi;;"rsilierului supleant .Ludnd in considerare adresa adresa ir.gotzl.oe.2olg, prin care psD confirmSapartenenta politica si calitatea de supleant al d-lui Torok co..rlr-rurr.cel, pe lista c6ruia aparticipat ca si candidat la alegerile locale din 05.06.20li, comisia constata ca au fost respectatedispozifiile legale, fapt pentru iur" uhotirdt sd propund rr.lidur"u rru.rautuiuide consilier in cadrulconsiliului local al comunei Saniob. Drept ,r*ru.", ai i"Lt comel-Mar""i 

"rt. invitat sd depundjurdmdntul.

Dupd validarea noului sunlgal! qi depunerea jurdmantului, d-na secretar solicitdrcpartizarea acestuia intr-una din comisiile de rdi;i;il . Dr zatykoJacint propune ca dr Torokcornel-Marcel sd fie numit in comisia pentru inruiu*urr,, sanatate, familie, munca si protectiesociala' protectia copiilor, tineret si sport, culte si activitati social-culturale, protectia mediului.turism' agricultura, clmert si servicii, gospodarire comunala, in locul dlui Torok Emeric. ,

Propunerea a fost acceptatd in inanimitate.
dl' Preqedinte Laszlo Sandor supune la vot proiectul de hotdrare, punctul trei al ordinii dezi' adoptandu-se Hotararea nr.45, cu 9 voturi p.nt*, o uoturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul patru din ordinea de zi, Proiect de hotirare privind rectificarea bugetului

;:ffiili;Jn::lr#:tru 
anul 2018, d-na contabil Borbelv Zita prizintrrffiur de specialitare ra

Dl Laszlo Sandor, presedintere de sedinjr, invitd ra discu{ii.Dl zatyko Stefan aratd' cd' materialul a'fost studiat in comisie qi solicitd eventualecompletdri de la dl primar. " ,l

Dl primar dore;te sr clarifice unele aspecte legate de alocdrile inifiale de sume, din careau fost cheltuili pe lucrdri topografice o parte, urmand s6 fie construita;i parcarea. Lucrdrile pentru



qopron de utilaje nu au fost demarate pentru c6 sunt problenre cu spaliul, iar referitor la proiectul

cu achiziliofiarea de utilaje, pot spune cd avem contractul de finanlare semnat, utilajele pot fi
achizifionate in septembrie cu avansul respectiv, o parte, sau in totalitate, dacd putem aloca din
buget, aceasta fiind gi propunerea directorului AFIR, qi c5 cel mult intr-o lund dupd achitare banii

se pot intoarce inapoi in buget.
Dl Zatyko Stefan propune ca suma de 25 mii alocatS in buget sd fie utilizat[ tot in acest

scop, dar sd fie construit un trotuar mai lat in jurul casei de nuntd, chiar qi in fafa complexului
medical, astfel d6ndu-se un aspect mai pldcut centrului localitdfii. Un alt aspect pe care il propune

grupul UDMR este sd se facd demersurile pentru negocierea unui imobil aflat vis-a-vis de casa de

nunt6, care este de vdnzare Ei care de{ine spaliu suficient pentru a se putea construi un ;opron
pentru utilaje. Consider cd sunt bani suficienfi in buget Ei dacd se poate face anul acesta

demersurile, atunci la iarnd vom avea loc pentru utilaje.
dl. Preqedinte Laszlo Sandor, supune la vot proiectul de hotdrdre, punctul patru al

ordinii de zi, adoptandu-se Hotararea nr.46,, cu 10 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri.

La punctul cinci din ordinea de zi, Proiect de hotarare privind aprobarea contului
de incheiere a exercifiului bugetar al comunei Saniob pe trimestrul II, anul 2018, d-na

contabil Borbely Zitaprezintd raportul de specialitatelaproiectul de hotdr6re.

Dl Laszlo Sandor, presedintele de sedinl6, invitd la disculii.
Nu se inscrie nimeni.
dl. Preqedinte Laszlo Sandor supune la vot proiectul de hotdrdre, punctul cinci al ordinii

de zi, adoptandu-se Hotararea nr.47,cu 10 voturi pentru,0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul Ease din ordinea de zi, Proiect de hotarare privind aprobarea actului
constitutiv actualtzat al SC APA CANAL NORD VEST SA, d-l primar prezintd raportul de

specialitate gi proiectul de hotdr6re, qi aratd cd legat de Apd-Canal Nord-Vest avem, pratic, trei
proiecte de hotdrire care au fost depuse la noi de mai mult de trei sdptdmdni, timp in care s-au mai
efectuat niEte concedii, au mai fost Eedinle la nivel de partid in acest sens unde a participat dl
viceprimar, s-au mai fEcut unele modificdri la proiectele ini1iale. Am discutat cu primarul de la
S[lard, cu d-na primdrila de la Biharia, am constatat cd suntem printre ultimele 2-3 comune care

mai trebuie s[ aprobe aceste hotdr6ri. Poate mai are de completat ceva Ei dl viceprimar.
Dl Zatyko Jacint arati cu nu mai are nimic de corypletat, Etie qi el cd aceste hotdr6ri au

fost adoptate de majoritatea comunelor associate in forma prezentatd.

Dl Laszlo Sandor, aratd cd deqi comuna Borq are 50o/o din acfiuni, practic toate

comunele aclionare, fIrd comentarii, trebuie sE ne aliniem la cerinle.
Dl Zatyko Stefan aratd cd, referitor la sumele implicate in aceste proiecte, ok, in primul

proiect mdrim capitalul, dar in al doilea proiect este vorba despre o cofinan{are de 140 mii lei, care

este o surird foarte mare.
Dl primar aratd, ca sE se inleleagd cd suma de 140 mii lei este contribulia total[ per

proiect, iar noi, pebaza hotdrdrii AGA, vom avea o contribulie de lo/o din aceastd sumd, practic

1400lei.
' DI Zatyko Stefan precizeazd c5 asta este cu totul altceva, dar trebuie sI linem cont cd

noi avem situalia. cu alimentarea cu apd pusd la punct, necesare fiind doar unele lucrdri de

intrelinere, comparativ cu alte comune care nici mdcar nu au apa trasd in toate satele. Pdrerea mea

este cd nu se justificd sd aruncdm noi cu banii bugetului local in diverse proiecte de care sd

beneficieze alte comune, iar noi sd beneficiem in mic6 parte.

dl. Preqedinte Laszlo Sandor, aratd.cddacd tot au fost luate in disculie qi celelalte dou[
proiecte de hotdrdri, Proiect de hotarare privind asigurarea cofinan{irii proiectului intitulat
SPRIJIN PENTRU PREGATIREA APLICATIEI DE FINANTARE $I A
DOCUMENTATIILOR DE ATRIBUIRE PENTRU PROIECTUL REGIONAL DE
DEZVOLTARE A INFRASTRUCTURII DE APA SI APA UZATA DIN ZONA NORI)



VEST A JUDETULUI BIHOR, IN PERTOADA 2014-2020 $I Proiect de hotrrffr._p"inTd

punerea unor imobile la dispozi{ia proiectului intitulat SPRIJIN PENTRU PREGATIREA

APLICATIEI DE FINANTARE $I A DOCUMENTATIILOR DE ATRIBUIRE PENTRU

PROIECTUL REGIONAL DE DEZVOLTARE A INFRASTRUCTURII DE APA SI APA

IJZATA DIN ZONA NORD VEST A JUDBTULUI BIHOR, IN PERIOADA 2014'2020'

frop,,n" supunerea la vot a celor trei proiecte de hotdrdre, punctul gase, qapte qi opt al ordinii de zi,

uaopt*a,r-re Hotararea nr.48, +l giso, cu 10 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri '

dl primar, ca o micd parantezd, doreEte sd arate c5 au fost unele probleme cu apa pe

cateva strdzi din Sdniob unde au fost inlocuite conductele, gospoddriile au fost racordate din nou

cu sprijinul nostru qi cu utilajul nostru. Ei au adus toate materialele Ei in comun am reuqit sd

finaliz[m ca s6 nu mai avem probleme cu inghelul aEa cum a fost iarna trecutd.

Dl Kiss Stefan Alexandru doregte sd afle, dacd tot suntem la capitolul apa, cine este

rdspgnz6tor de hidranfii din comun6, ca s[ fie reparali Ei puEi in funcfiune? Pentru cd din cei 14

hidranfi, poate cd funclioneazd' 4'5.
Dl primar aratd cdtot operatorul de apd-canal este responsabil de funclionarea acestora.

in momentul de fald ;tiu c6 a fost schimbat un hidrant chiar aici in centru qi aqa in continuare va

mai fi schimbat cdte unul. Era bine sd aduc6;i 10 buc6!i'

Dl Kiss Stefan Alexandru aratd cd daci in ritmul acesta vor fi schimbali hidranlii defecli,

atunci poate peste l0 ani vor fi schimbali to1i. Dar, eu acum dupd ce se termind qedinJa, in calitate

de pompier vtluntar, am s6 fac o sesizare scrisd cdtre primdrie, deoarece noi pompierii voluntari nu

putem sd asigurdm serviciul nostru cdtre populafie'

La punctul 9 din ordinea de zi, Proiect de hotlrflre privind desemnarea

reprezentartito. Consiliului local al comunei Siniob in Consiliul de Administratie al Scolii

Gimnaziale ,,Szent Istvan,, Sffniob, pentru anul qcolar 2018-2019, dl primar invitd sd se facd

propunerile pentru reprezentanli.
Dliatyko Stefan Adalbert propune pe dl Kiss Stefan Alexandru gi pe dl viceprimar Zatyko

Jacint.
Alte propuneri nu mai sunt'

di. piegedinte Laszlo Sandor supune la vot proiectul de hotdrdre, punctul noud al ordinii

de

zi, adoptandu-se Hotararea nr.51, cu 10 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul 10 din ordinea de zi Proiect de hotirflre privind aprobare PUZ (Plan

Urbanistic
Zonal) Ei Regulament local aferent pentru lucrarea ,,Construire pensiune agroturisticl in

localitatea Sflniob, comuna Sfiniob " dl Laszlo Sandor, fiind de specialitate, in urma analizdrii

documenta!ieiptJZ,face cdteva clarificdri tehnice. ln concluzie, documentaliaPUZ este conforma,

are qi avizeie necesare, ca urrnare acestPlJZva trebui si se regdseasc[ in PUG-ul actualiza,.

Dl Laszlo Sandor, presedintele de sedin![, invit[ la discu]ii.

Nu se inscrie nimeni.
' dl. preEedinte Laszlo Sandor supune la vot proiectul de hotdr6re, punctul zece al ordinii

de zi, adoptandu-se Hotararea nr.S2,cu 10 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La puirctul 11 care suplimenteaz[ ordinea de zi Proiect de hotirire privind

achizifionarea de europubele, dl Laszlo Sandor care reprezinti grupul UDMR, iniliatolul

proiectului de hotdrdre , prezintd proiectul de hotdrAre'

La art3, dl-iatyko Stifan face precizarea cdeu ropubelele se vor preda doar in custodie

gospoddriilor care nu au, proprietatea acestora va fi a comunei.

Dl primar, uruta i1 completare cd a fost la o gedinld de lucru legat de salubrizarea

selectiv[, care s-a imparlit pe sectoare in jude!. Practic fiecare gospod[rie v.a fi 
{oJatd,.pe .baza

proiectului cu trei tipuri de eropubele, de culori diferite, separat pentru h6rtie, sticl6, plastic. In



continuare aratd cd nu este impotriva achiziliondrii de europubele pentru populafie, dar toate si fie
fEcute in limita legii.

dI. Preqedinte Laszlo Sandor supune la vot proiectul de hotdrdre, punctul unsprezece al

ordinii de zi, adoptandu-se Hotararea nr.53, cu 10 voturi peiltru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

Dl primar aratd cd trebuie s[ ajung[ la o videoconferinld la Prefecturd qi dacl mai sunt

intrebdri, sd-i fie adresate.
Dl Kiss Stefan Alexandru aratd cd ar avea o intrebare, doreEte s[ afle cum dl primar

poate s[ sard peste o hotdrdre a Consiliului local. Adicd peste hotdrarea in care s-a aprobat cd

materialul lemnos se va da la muncitorii din parchet, iar d-voastrd a dispus sd se dea la angajalii
primdriei.

Dl primar aratd, cd nu este vorba cd a fost omisd acea hotdrdre, cd lemnele au fost din
sectorul respectiv este unu, iar lemnele care au fost date la angajali sunt din altd surs6. Adicd, de la

Ocolul Silvic a venit o adresd prin care se arita cd existd o cantitate de material lemnos care poate

fi pus la dispozilia populalieipebazd, de cereri. Am stat de vorbd Ei cu dl director de la Sicueni
care mi-a confirmat cd existd aceastd posibilitate din parchetul respectiv. Mai mult, pe baza legrr

dar Ei a circularei Instituliei Prefectului, au prioritate la material lemnos locuitorii din comund qi

mai apoi alte categorii de populafii.
Dl Kiss Stefan Alexandru aratd cd dl primar face o confuzie, iar Ordinul respectiv al

RNMP face referire la pddurile administrate de RNMP, iar HCL face referire la pddurile

aparfindnd comunei. Practic sunt doud lucruri separate.

Dl primar aratd cd, din cdte infelege el, este vinovat c6, cu aprobarea directorului
Ocolului silvic, au beneficiat de lemne qi angajalii primdriei, cAnd de fapt toate lemnele trebuiau sd

ajungd la muncitorii respectivi care sd v6ndd lemnele prin Diosig qi Cadea, f5rd sd ducd nici un

lemn acasd. Adicd muncitorii Ocolului silvic, care nu sunt locuitori ai comunei, trebuie sd fie
platili sau compensali din pddurea noastrd? Practic, Ocolul silvic, pentru lucrdrile pe care le are de

executat cu muncitori angajali sau cu zllieri, aceqtia sunt pldtili cu bani.
Dl Kiss Stefan Alexandru afirmd cd dl primar a inleles bine qi sd fie consemnat. Se Etie

ce lucrdri au fost fEcute de cei de la social. In principiu el a vrut sd refac[ pidurea, sd o aducd la o

stare bund qi ntr a reuqit. in concluzie, fix aqa suntem cu pddurea ca Ei cu comuna: in rahat pAnd in
gat.

La diverse:

Dl Zatyko Stefan, arutd cd. dore;te sd depund o interpelare cdtre dl primar, din partea

grupului UDMR, pentru care solicit[ rdspuns in scris pdnd la urm6toarea qedin!6. in continuare, dd

citire interpeldrii in fala Consiliului local, frcdnd referire la un raport pe care primarul comunei s6-

I depund in fala consilierilor privind lucrlrile de executare a investitiei de canalizarc.
Alte probleme, nu s-au mai discutat.

Dl. Laszlo Sandor - presedintele de sedinta:
- Declar sedinla incheiata. Vd mullumesc!
Dre,pt pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal.

{
PRESEDINTE DE SEDINTA

LASZL) $lNnonllr
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